
Interpelácie a dopyty poslancov z MsZ v Banskej Štiavnici, 
konaného dňa 25. 03. 2025  v zasadacej miestnosti radnice 

 

 

Poslanci MsZ:  

 

M. Majerská:  

 Cesta na Hornú Reslu popri cintoríne bola pekne urobená, začalo sa tam s opravou, teraz 

je poškodená, kto bude znášať opravu cesty? 

 odpoveď – je tam povolenie, ak došlo k poškodeniu cesty na Hornej Resle, pošle kolegu 

na obhliadku, dotyčný staviteľ to musí dať do poriadku.  Preveruje to Mestská polícia, idú 

tadiaľ veľké mechanizmy, kontroluje sa to. Musia to opraviť.   

 

 Spýtala sa na zmluvu s Hájovňou? 

 odpoveď – pripomienky mali, do budúceho MsZ poslanci dostanú materiál, uznesenie 

treba dobre sformulovať, nájom je do r. 2027 vyplatený. Finančné prostriedky naviac sa 

neuznávajú. Zmluva sa nepredlžuje, končí v roku 2027.    

 

Ľ. Barák: 

 Pozemok pri Gerambovskom dome, ktorý bol predmetom rokovania MsZ, navrhol ho 

vyčistiť a prenajať na parkovanie, aspoň na rok. Je záujem o parkovanie v centre mesta.  

 odpoveď – časť pozemku je prenajatá s predkupným právom.  Zatiaľ o prenájme 

pozemku na parkovacie účely neuvažujeme.  

 

 Z Rady MŠ Drieňová, boli hádky o priestory: MŠ, SČK, Margarétka, majú výmeru svojho 

priestoru, platia, ale mali by rovnako. Ak sa chcú dávať úľavy, treba sa dohodnúť %. 

Dostávajú zdroje aj z BBSK rovnako. Problém príde do mesta, je požiadavka na priestor 

pre materskú školu. Ak riaditeľka MŠ žiada priestor, či jej ho treba, alebo povie rodičom, 

že nemá väčšiu kapacitu?  

 odpoveď – dala sa úloha pre Školský úrad, resp. ekonomiku školstva, urobiť 5 ročnú 

analýzu, koľko detí je v tom veku, veková hranica sa posúva na 3 roky (povinná 

predškolská výchova), či sa tým treba zaoberať, aby mesto dokázalo plniť zákon a zvýšiť 

kvalitu vzdelávania. Bude to predložené na rokovanie MsZ.   

     

 Zigmund šachta, prevádzka Rückschloss, pravá strana a kamenárstvo, okolo sú mestské 

pozemky, spýtal sa, či je na ich užívanie nájomná zmluva? Už pred 4 rokmi sa rozprávali, 

že to treba zosúladiť, je to oplotené. Sú aj ľudia, ktorí by to možno chceli. Urobiť z toho 

výstup.  

 odpoveď -  odd. správy majetku vykonalo miestnu obhliadku. Vlastník kamenárstva, 

ktorý užíva uvedený pozemok, bol vyzvaný na usporiadanie užívacieho vzťahu 

k pozemku. Podľa jeho vyjadrenia má záujem o prenájom pozemku, jeho rozhodnutie 

závisí od ceny nájomného za pozemok.  

 

 Farská ulica č. 1, sú tam byty 3. a 4. kategórie, či platia nájom, resp. majú výpovede? 

 odpoveď – výpovede sa môžu riešiť, keď budú voľné byty. Musí sa im dať bytová 

náhrada, zatiaľ ju mesto nemá.  Jeden nájomník má výpoveď (nájomník lehotu nedodržal 

a preto bola podaná žaloba na vypratanie bytu), jedna je rodina s deťmi a jeden býva.  

 

 v centre mesta je jediný dom s potravinami, ide do rekonštrukcie. Keď budú prázdne byty, 



vedia sa ďalej ponúkať. Je divné, že v pivnici je smetisko, je to náš dom a je v zlom stave.   

 odpoveď – objekt A. Kmeťa 5 je v rozpise na rekonštrukciu,  je spracovaná PD, aj 

aktualizovaný rozpočet. Bývajú tam ešte traja, musia sa riešiť.  

  

 pochválil TS, m. p., začali zametať cesty, ľudia majú na ulici autá, treba ich upozorniť, 

aby si ich preparkovali a ulice boli voľné. Treba zabezpečiť súčinnosť MsP pri čistení.    

 odpoveď – súčinnosť medzi MsP nemusí riešiť MsZ. Je to vecou riaditeľa TS, m. p., majú 

svoj harmonogram. Na sídlisku Drieňová boli obyvatelia mesta informovaní  formou oznamu na 

vchodových dverách a lístku za stieračom auta dva dni vopred. Nemalo to veľký efekt. Ráno v deň 

čistenia stálo na ceste 69 áut, ktoré až po intenzívnej snahe kolegov z MsP boli odstránené. Trvalo 

to 2 hodiny, kým sme mohli začať s čistením komunikácie. 
 

 spýtal sa, kedy sa bude sťahovať kultúrne centrum? 

 odpoveď – v II. polroku.   

 

 zmluva na amfiteáter, treba urobiť obhliadku, ide LTS 

 odpoveď – spoločné rokovanie je v pláne, projektová dokumentácia je v príprave, našlo 

sa finančné riešenie.   

 

Mgr. V. Göndöčová: 

 žiada zverejniť na web stránke mesta akcie a projekty mesta, na ktoré sa žiadajú finančné 

prostriedky.  

 odpoveď – projekty sa môžu zverejniť len vtedy, keď je ukončené verejné obstarávanie. 

Nie je problém zverejniť projektové dokumentácie, ktoré sú v pripomienkovom procese 

a po skončení verejného obstarávania.   

 

Š. Mičura: 

 Dolná ulica, čistenie ulice, poslanci nie sú na to, aby suplovali MsP a riaditeľa TS, m. p.. 

Autá sú na ceste, nie je možné to čistiť. Treba to zariadiť. 

 odpoveď – bolo to zariadené, na sídlisku Drieňová boli obyvatelia mesta informovaní 

formou oznamu na vchodových dverách a lístku za stieračom auta dva dni vopred. 

Nemalo to veľký efekt. Ráno v deň čistenia stálo na ceste 69 áut, ktoré až po intenzívnej 

snahe kolegov z MsP boli odstránené. Trvalo 2 hodiny, kým sme mohli začať s čistením 

komunikácie. Čistenie ešte nie je ukončené, budeme ďalej používať prenosné dopravné 

značenie, ktorým budeme regulovať parkovanie na uliciach, ktoré budeme čistiť podľa 

plánu čistenia mesta. Na ulici Križovatka robíme pod autami čistenie ručne, lebo tam 

parkujú nie len rezidenti, ale hlavne občania, ktorí niečo vybavujú v prevádzkach 

umiestnených na tejto ulici. 

Pán Mičura nemusí suplovať MsP. MsP nevykonáva čistenie mesta. V prípade, že 

kompetentný za čistotu mesta požiada o asistenciu pri údržbe a čistení, veľmi radi 

a ochotne vyjdeme v ústrety a zabezpečíme, aby čistenie ciest a ich údržba prebehla. MsP 

nedisponuje plánom údržby, ani rozpisom prác TS, m. p., ale ako som už uviedol, 

kedykoľvek pomôžeme s asistenciou. 

 

 Komisia školstva, práce s deťmi a mládežou bola na obhliadke ZŠ J. Horáka, prešli všetky 

priestory, aj kotolňu, na ktorú bola požiadavka, aby si ju mohli opraviť. Pozdravujú 

poslancov, ktorí nehlasovali. Dobehne to mesto, ventile budú drahšie. Pochválil vedenie 

školy za to, v akom stave je škola. „Klobúk dole“, ako školu vedú. Výsledky detí o tom 

svedčia.  

 odpoveď - pani riaditeľka všetkých rada privíta a poukazuje priestory školy. Treba si 



dohodnúť termín.  MŠ potrebujú priestory aj na aktivity, inak musia prekladať mobiliár.  

Momentálne mesto nemá žiadne voľné finančné prostriedky na rekonštrukciu kotolne. 

 

 Dozvedeli sa, je nesúlad medzi jednotlivými školami, koľko detí majú v zozname, nie je 

možné uspokojiť ich požiadavky. Urobiť sedenie s riaditeľmi škôl (ZŠ a MŠ).   

 odpoveď – ide o tzv. úvodný ročník, akási alternatíva bývalého  nultého ročníka, v ZŠ J. 

Horáka pre deti s narušenou komunikačnou schopnosťou, kde prejde obmedzený počet 

detí  z MŠ (max. 10). Rodičom detí po diagnostikovaní v CPP je navrhnutá alternatíva 

úvodného ročníka, alebo návrat späť do MŠ. Rodič sa rozhoduje. V minulosti boli všetky 

takto diagnostikované deti umiestnené v MŠ, ktoré majú svojich pedagogických 

a sociálnych asistentov, pretože úvodný ročník ešte nebol zriadený.  

 

 Dolná ružová – parkovala tam toyota, bol potrebný zásah sanitky, ktorá mala problém 

s prístupom. Žijú tu ľudia, ktorí potrebujú pomoc. Hasiči by nemali šancu prejsť. Treba 

zrušiť jedno parkovacie miesto a ½ druhého.  

 odpoveď – parkovanie v meste majú v správe Technické služby, m. p.,  Banská Štiavnica. 

MsP predloží požiadavku parkovacej skupine s návrhom na vyriešenie. MsP nemá 

v právomoci rozhodovať o vytváraní ani odstraňovaní parkovacích miest. V prípade, že je 

problém s prejazdom v danej ulici, treba v tom čase volať na č. 159 a hliadka to vybaví 

hneď na mieste. 

 

 Kedy sa začne s výstavbou chodníka od 120 bytovky k ZŠ J. Horáka?  

 D. Vahlandt – keď sa schváli v rozpočte, budú na to finančné prostriedky a bude vybraný 

dodávateľ. 

 

 na autobusovej zastávke Križovatka je potrebné opraviť drevené koše, latky sú 

rozpadnuté.   

 odpoveď - Ďakujem za podnet. Jeden kôš sme už vymenili za betónový. Keďže koše sú 

už po dobe životnosti, vymeníme aj ďalšie koše za nové, ktoré máme na sklade. 

Mgr. M. Pál:  

 Žiadal o súpis parkovacích miest, koľko je ½ hod. Free miest, ako to funguje, či fungujú  

senzory, koľko to stojí, či sú pred servisom alebo po ňom?   

 odpoveď -  celkový počet senzorov 40,  v centre mesta je celkový počet 27 senzorov, 

z toho 6 nefunkčných, 13 parkovacích miest Pod Kalváriou funguje na svetelnom senzore, 

tieto nie sú monitorované aplikáciou v mobilnom telefóne MsP. Súčasný stav: z počtu 13 

parkovacích miest je 11 nefunkčných, teda  funkčné sú len 2. Senzory sú už po záručnej 

lehote, preto bude potrebné nájsť v rozpočte cca bez DPH  5.100,- €, s DPH 6.273,- €. 

Celú agendu ohľadne senzorov rieši Ing. arch. Jakub Melicherčík, ktorý v súčasnosti 

problém senzorov rieši so zástupkyňou firmy Park Dots. 

                       

Mgr. L. Pellegrini: 

 Kedy sa zrealizuje zaasfaltovanie posledných vodovodných prípojok na komunikácii 

Jergyštôlňa? 

 odpoveď – asfaltovanie posledných troch prípojok prebehne po zlepšení poveternostných 

podmienok, najneskôr do konca mája. 

 

 Kolaudácia štadióna, aký je termín kolaudácie a oficiálneho otvorenia? 

 odpoveď - aktuálne prebieha proces kolaudačného konania, po jeho ukončení sa zrejme 

uskutoční slávnostné otvorenie. 

 



 DHZ Štefultov, chcú stavať garáž, či bude možnosť podporiť ich zo zbierky? 

 odpoveď -  z transparentného účtu nie je možné financovať výstavbu garáže a v súčasnej 

dobe ani z mestského rozpočtu. 


